
 

Skolebestyrelsen Engelsborgskolen 
 

 

Tirsdag d. 22. august 2023 klokken 17.00 – 19.30 

 

Lokale: Personalerum, administrationsbygningen 2. sal 

 

Mødeleder: Kristina 

 

Referent: Sas 

 

Forplejning: Sommerferie frokost 

 

Deltagere: Morten Hornbæk, Tina Svendsen, Andreas Olesen, John Poulsen, Kristina 

Rye Løndsmann, Ronak Holm, Bettina Kallenbach, Martin Steno, Sasa Popovic, Birthe 

Pedersen, Søren Langkilde, Albert 9 x, Gustav 7 x, Sara 8 x, Luka 6 u. 

 

 

Afbud: Louise Worm 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

1. Kapacitetsudvidelse 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 17.00 – 18.15 
75. min. 
Orientering v. forvaltning og drøftelse ved 
alle i bestyrelsen. 
 

Grundet behov for besparelser i Lyngby Taarbæk 
kommune er det politiks indstillet at dem samlede plan for 
kapacitetsudvidelsen på Engelsborgskolen ønskes stoppet 
efter fase 1. Dette har nogle afledte konsekvenser og 
måske ændrede scenarier.  
 
Anita Alling Dam(projektleder), Lisbet Røgin(Centerchef 
CAE), Rasmus Mattern(Centerchef CUP) deltager i mødet 
og kommer med et oplæg til det justerede oplæg, samt 
den videre proces i projektet ift. byggeplan og politisk 
behandling. 
 
Bilag fremsendes. 
 
Forvaltningen anbefaler:  
At stoppe det videre arbejde med udbygning af skolens 
etape 2, forudsat at forvlt. Indstilling til ændrede 
skoledistrikter godkendes.  
Etape 1 midler er 101 mil. Kr.  
 
Forældre fortæller at de ikke kan udtale sig på nuværende 
tidspunkt, da den endelige afklaring ift skoledistrikter 
endnu ikke er endeligt vedtaget og dette er et afsæt for 
den videre håndtering af kapacitetsudvidelsen på skolen. 
Det udtrykkes at så snart der foreligger en endelig 
afklaring og politisk beslutning ønsker og forventer 
bestyrelsen igen at blive hørt og medinddraget rettidigt og 
grundigt.  
 

2. Meddelelser  
 
 
Formand: 
 
 
 
 
 
Ledelse: 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Første skoledag var fantastisk. Stort fremmøde, glade 
forældre og elever. Tydeligt med et stærkt fællesskab. 
 
Præsentation af det nye elevråd: Albert 9 x, Gustav 7 x, 
Sara 8 x, Luka 6 u. Velkommen til alle.  
Morten Jensen er – konstitueret sfo-leder. 
 
Tak for mogenmaden ifbm første skoledag. En god 
tradition. Vi er startet godt op og rundede ugen af med to 
25 årsjubilæer. Der er p.t. to vakante stillinger, og ledelsen 
underviser derfor også. Der har været en opsigelse i 
velkomstklassen, grundet forvaltningen varslede 
nedskæringer og omorganisering inden for 
tosprogsområdet hvilket betyder at Velkomstklasser 



 
 
 
 
 
 
 
Elever: 
 
 
 
 
 
Medarbejderrepræsentanter: 
 
 
Kl. 18.15 – 18.45 
30. min. 
Orientering v. alle 

 

lukkes og eleverne starter direkte op ude i almen og 
understøttes så på særlige sproghold. Vandskade i 
kælderen og vandskade i personalerum gennem alle 
etager. Renovering af badefaciliteter i drengesalen er 
færdig 29. august. Lærere melder foreløbig tilbage om en 
god start på mobilfri skole. 
 
Der berettes om forskellige udvalg i elevrådet. Der ønskes 
en elevrådsdag hvor der gåes i dybden med mange emner. 
Elever ønsker et nyt navn for Knasten. Mere kontakt med 
det lille og mellem elevråd. Der ønskes hjælp til at booke 
møde på aula.  
 
Personalet udtrykker glæde for den første uge. Glade for 
en god start på mobilpolitikken. Positiv effekt på nærvær. 
Men der er også børn der siger: ”fucking kedeligt uden en 
telefon.”   
Bettina: Vi skal have oprettet frikvarters klubber, og der 
kommer redskaber ud i form af brætspil, bolde m.m. , da 
der skal sættes noget ind, i stedet for mobilen, og 
aktiviteter og samvær vil gavne fællesskabet.      

3. Godkendelse af dagsorden 
 

godkendt 

4. Godkendelse af referat fra 
sidste møde 

godkendt 

5. Skolebestyrelsens 
deltagelse i forældremøder. 

 
 
 
 
 
 
 
Kl. 18.45 – 19.05 
20. min. 
Beslutning v. Kristina 

Der deltager en skolebestyrelsesrepræsentant på 
årgangens fælles del af forældremøderne. Der blev fordelt 
hvem der tager besøger hvilke klassetrin.    
 
Den fælles del af forældremøderne foregår i Teatersalen 
og I vil som bestyrelsesrepræsentanter som udgangspunkt 
komme på først efter velkomst.  
 
Der er udarbejdet et talepapir som I fælles tager afsæt i – 
dette afstemmes på mødet. 
 
 

 
6. Skolerejser 

 
 
 
 
 
 
 
 
Kl. 19.05 – 19.20 
15. min 

I forbindelse med de store besparelser der er varslet i 
2024 og frem ser skolen sig desværre nok ikke 
fremadrettet i stand til at fastholde lejrskoler for 9. årgang. 
Skolen har tidligere haft et afsæt for skolerejser, som er 
100 % forældre finansieret som et alternativ til lejrskoler. 
Skolen vil fortsat finansiere personalets arbejdstid og 
omkostninger i forbindelse med skolerejsen. Dette er bla 
efterspurgt fra forældre og fra personale som en mulighed 
fremadrettet. Dette kan være et afsæt men det kræver en 
grundig drøftelse og stillingtagen i bestyrelsen, samt en 



Drøftelse v. Bettina  udarbejdelse af et princip da det som udgangspunkt skal 
være gratis at gå i skole. 
Hvordan kan vi understøtte de familer, som ikke har de 
nødvendige midler til at komme afsted?  
Hvad gør vi hvis der ikke er nogen der ønsker at deltage? 
Elev: Vi vil gerne sælge, bidrage med at indsamle. 
Forældre: foreslår årligt loppemarked, eller forældre kan gi 
en skilling til engelsborgfonden, det er ”nemt” nu hvor 
man kan swipe. Lærer: synes man burde rejse tidligere end 
i 9 klasse. Ledelse: Det pædagogisk didaktiske korrekte 

tidspunkt ville dog være i 6 klasse. Lærer: måske bør man 
kigge på antallet af dage. Elev: anbefaler også 
loppemarked. Ledelse: skal understøtte fællesskabet. 
Forældre: er børnene mon klar til 5 dage i 6 klasse?  
Vi bør bruge kontaktforældre aktivt til dette emne.   
 

7. Formidling 
 
Kl. 19.20 – 19.25 
5. min 
Beslutning v. Kristina 

Der kommer årshjul til næste møde.  
Der anbefales nyhedsbreve fra bestyrelsen. Tydelig signal/ 
kommunikation til alle forældre om forsk. emner på 
skolen/sfo/klub. 
   
Der er rundvisning skolen til næste møde.  

8. Eventuelt 
 
Kl. 19.25 – 19.30 
5. min v. Kristina 

 Intet  

9. Kommende punkter • Rundvisning på skolen 
 

 
 


